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معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد؛

زمین های دولتی در اختیار 
بازآفرینی قرار می گیرد

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که 
طبق قانون، دستگاه های دولتی مکلف به در 
برای  خود  مازاد  زمین های  گذاشتن  اختیار 
هفته  از  گفت:  هستند  بازآفرینی  پروژه های 
گذشته در بانک مسکن امکان ثبت درخواست 
متقاضیان نوسازی و بهسازی برای استفاده از 

تسهیلات فراهم شده است.
سید محمد پژمان اظهار کرد: از ۴۰۰ هزار 
واحد مسکونی مورد نظر دولت در قالب اقدام 
ملی تولید و عرضه مسکن، ۱۰۰ هزار واحد به 
شرکت بازآفرینی شهری محول شده است. در 
بافت های ناکارآمد مردم عمدتاً مالک هستند 
از تسهیلات و مشوق های دولتی  و می توانند 
همچون ودیعه دوره تخلیه، وام ساخت، تخفیف 
تخفیف  و  ساختمانی  پروانه  بودن  رایگان  یا 
استفاده  نیاز  مورد  زیرساخت های  و  انشعابات 

کنند.
وی افزود: در حال حاضر از طریق بانک 
عامل بخش مسکن، سامانه ای برای درخواست 
نوسازی تدارک دیده شده و از هفته گذشته 
فراهم  مردم  درخواست های  بارگزاری  امکان 
جدی  استقبال  هم  متقاضیان  است.  شده 
تکمیل  و  درخواست  ثبت  مراحل  و  کرده اند 
از  بتوانند  تا  است  انجام  حال  در  مدارک 

تسهیلات بهسازی و نوسازی استفاده کنند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که 
هدف اصلی این است که تولید و عرضه ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی در مناطق ناکارآمد واحد را 
به خود مردم واگذار کنیم گفت: ۸۰ هزار واحد 
مواردی  اما  می شود  انجام  متقاضیان  توسط 
وارد شود. لذا  هست که باید دولت مستقیماً 
۲۰ هزار واحد را ما بر عهده گرفته ایم تا بتوانیم 
کارهای الگویی انجام دهیم. به عنوان مثال در 
چابهار و زاهدان بجز این که مداخله مستقیم 
کنیم راه دیگری نداشتیم. تفاهم نامه ای با بنیاد 
مسکن منعقد کردیم که در این دو شهر ۱۰ 
هزار واحد مسکونی احداث کنند. در اهواز نیز 
تعدادی از خانه ها در خطر جدی است و باید 
جابه جا شود که امکان بازسازی مجدد وجود 
به  نزدیک  که  کردیم  آماده  را  زمینی  ندارد. 
عمده  پروژه های  می شود.  آغاز  واحد   ۱۰۰۰
دیگری هم در برخی دیگر از شهرها وجود دارد 
که با کمک برخی دستگاه ها در حال اجرای 
آنها هستیم. مثلًا منطقه ای تحت عنوان زیرکوه 
در ماکو، پرخطر است که بنا داریم حدود ۵۰۰ 

واحد را جابه جا کنیم.
پژمان در پاسخ به این سوال که با توجه به 
عدم استقبال دستگاه های دولتی از در اختیار 
گذاشتن زمین های خود که سابقا دیده می شد 
اندیشیده اید  منظور  این  برای  راهکاری  چه 
رشد  به  رو  همکاری ها  روند  بحمدالله  گفت: 
است و موارد متعددی در حال نقل و انتقال 
سند است. به این میزان هم بسنده نکردیم و 
دولتی  زمین های  در حال شناسایی  خودمان 

هستیم.
با  شهری  بازآفرینی  شرکت  مدیرعامل 
اشاره به ابزارهای قانونی برای الزام دستگاه های 
زمین  گذاشتن  اختیار  در  منظور  به  دولتی 
گفت: ماده ۶ قانون ساماندهی این اختیار را به 
ما داده که اگر دستگاه های دولتی، اراضی مازاد 
نیاز بر فعالیت هایشان دارند مکلف اند سند را به 
نام شرکت بازآفرینی شهری بزنند. ما در حال 
شناسایی این زمین ها هستیم و دراین باره خود 
دستگاه های دولتی، سازمان ثبت و شهرداری ها 

با ما همکاری می کنند.

تمدید مهلت ثبت نام در 
بیست و سومین دوره انتخاب 

صادرکننده نمونه ملی و سومین 
جایزه ملی نشان برتر

مهلت ثبت نام در فرآیند بیست و سومین 
و  ملی  نمونه  صادرکنندگان  انتخاب  دوره 
)برند(  نشان  ملی  جایزه  سومین  همچنین 

تجاری برتر ایران، تمدید شد.
توسعه  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
تجارت،  توسعه  سازمان  از  نقل  به  صادرات 
اهداف  تحقق  سازمانی،  ماموریت  راستای  در 
صادراتی و ارج نهادن به تلاش فعالان خستگی 
غیرنفتی،  صادرات  و  تولید  عرصه  ناپذیر 
برتر  برندهای  و  ملی  نمونه  صادرکنندگان 
انتخاب، معرفی  ایران در سال ۱39۸  تجاری 
تقدیر  کشور  رتبه  عالی  مقامات  حضور  با  و 
از کلیه متقاضیان در سطح  خواهند شد. لذا 
به  تمایل  صورت  در  می شود  دعوت  کشور 
شرکت در این رقابت ملی تا پایان روز شنبه 
۰۸/۰۴/۱39۸ با مراجعه به سامانه میز خدمات 
آدرس  به  تجارت  توسعه  سازمان  الکترونیک 

e.tpo.ir ثبت نام کنند.
همچنین متقاضیان میتوانند در صورت 
نیاز با دبیرخانه رویدادهای ملی و امور ترویج 
تجارت  توسعه  سازمان  در  مستقر  تجارت 
ایران به آدرس تهران- بزرگراه چمران- محل 
دائمی نمایشگاه های بین  المللی تهران با تلفن 

۲۲۶۶۲۵۶۱-۰۲۱ تماس حاصل نمایند.

مصطفی سالاری مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی شد

اجتماعی،  تأمین  سازمان  امنای  هیأت 
مصطفی سالاری را به عنوان مدیرعامل سازمان 

تأمین اجتماعی منصوب کرد.
امنای سازمان  اکبر شوکت عضو هئیت 
صبح  جلسه  در  کرد:  اظهار  اجتماعی  تامین 
اجتماعی،  تأمین  سازمان  امنای  دیروزهیئت 
جدید  مدیرعامل  عنون  به  سالاری  مصطفی 

سازمان تامین اجتماعی شد.
دیروزبا  ظهر   بعداز  کرد:  تصریح  وی    
مراسم  رفاه  وزیر  محمدشریعتمداری  حضور 
تودیع و معارفه محمدحسن زدا و  مصطفی 

سالاری برگزار  شد.

وزیر کشاورزی اعلام کرد:

 توجه ویژه وزارت نیرو 
به احیای قنات

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد که باید 
احیای قنوات در دستور کار قرار گیرد که البته 
قرار  نیرو  وزارت  توجه  مورد  برخلاف گذشته 
گرفته است و از سویی دیگر نیز باید مشکلات 
مردم در بخش کشاورزی را حل کنیم.محمود 
تشکل های  نقش  نشست  در  دیروز  حجتی 
جهادی در رونق تولید در وزارت جهاد کشاورزی 
اظهار کرد: باید به درد و دل مردم گوش کنیم 
برای حل مشکلات آن ها در گوشه و کنار  و 
کشور تلاش کنیم که البته مسئولان همواره 
هستند. و  بوده  مردم  مشکلات  حل  فکر  به 
وی افزود: امروز دولت توجه ویژه ای به حوزه 
آبخیزداری دارد و خیرین در این بخش فعالیت 
مناسبی دارند و دولت نیز تسهیلاتی در این 
دیگر  سویی  از  است.  داده  اختصاص  زمینه 
روستاییان  و  بهره برداران  مشارکت  نیز شاهد 
در این حوزه هستیم و مجمع خیرین آب که 
تشکیل شده، می تواند به ویژه در زمینه قنات 
پشتیبانی های مناسبی داشته باشد.وزیر جهاد 
کشاورزی ادامه داد: در دهه های اخیر مسأله ی 
قنات مورد بی مهری قرار گرفته اما مسئولان 
اعلام  گذشته  دهه های  برخلاف  نیرو  وزارت 
کردند که آنچه باعث تعادل بخشی و پایداری 
محیط زیست می شود، احیای قنوات در کشور 
بوده که نشان دهنده توجه آن ها به این موضوع 
است.حجتی اظهار کرد: در زمینه صندوق های 
خرد زنان روستایی نیز شاهد عملکرد مناسبی 
در استان های مختلف به ویژه خوزستان بوده ایم 
که باید محصولات تولید شده استانداردسازی 
زنان  که  باشد  داشته  مناسبی  بازاررسانی  و 
از  مناسبی  سود  و  فروش  بتوانند  روستایی 
آن داشته باشند.وی هم چنین به قابلیت های 
مختلف توسعه کشت گیاهان دارویی در داخل 
کشور اشاره کرد و افزود: خارشتر به عنوان یک 
علوفه دامی می تواند در مناطق خشک و کویری 
تولید شود که هم اکنون توسعه کشت آن آغاز 
شده است، چرا که این گیاه، گیاهی با نیاز آبی 

بسیار کم است.

معارفه ذیحساب جدید سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران

در جلسه ای با حضور معاونین و مدیران 
 ، ایران  صنایع  نوسازی  و  گسترش  سازمان 
تملک  ذیحساب  عنوان  به  عسگری  علیرضا 
از  و  معرفی  ایدرو  ای  سرمایه  های  دارایی 
خدمات ارزنده محمود زالی تروجنی قدردانی 
شدبه گزارش ایدرو نیوز ،  بهزاد اعتمادی قائم 
مقام سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
با تشکر  از زحمات زالی همراهی ، همگامی و 
همدلی را از تعاملات خوب وی عنوان کرد و 
افزود : در هر پروژه ای هزینه ، کیفیت و منابع از 
ارکان اصلی هستند و تعامل خوب بین این سه 
ضلع مثلث می تواند دقت ،  صحت و سرعت 
اجرای پروژه ها را بالا ببرد و امیدواریم این مهم 
با حضور اقای عسگری بیش از بیش فراهم شود 
.در این مراسم  عسگری ضمن ابراز خرسندی 
از حضور خود در ایدرو ونقش کلیدی و تاریخی 
این سازمان در توسعه کشور  گفت: امیدوارم 
سازمان  با  همگامی  و  خود  وظایف  انجام  در 
موثری  نقش  ها   پروژه  بهینه   اجرای  برای 
ایفا کنم .عسگری با  حکمی از  سوی معاون 
ذی  به  کشور  کل  دار  خزانه  و  مالی  نظارت 
حسابب تملک دارایی های سرمایه ایی ایدرو 
منصوب شد .وی دانش اموخته  فوق لیسانس 
ذیحسابی  سابقه  که  است  دولتی  مدیریت 
و  کار  تعاون  های   وزارتخانه  مالی  کل  مدیر 
در  معاونت  و   وجوانان  اجتماعی، ورزش  امور 
ذیحساب وزارت کشور و مدیر کلی مالی ستاد 

قوه قضاییه را در کارنامه کاری خود دارد .

معاون شرکت بازرگانی دولتی:

گزارشی از قاچاق گندم به 
خارج نداشته ایم

معاون بازرگانی خارجی شرکت بازرگانی 
دولتی ایران اعلام کرد که تاکنون بیش از 3 
کشاورزان  از  گندم  تن  هزار   ۶۰۰ و  میلیون 
گزارشی  و  شده  خریداری  کشور  استان   ۲۵
خارج  به  استراتژیک  محصول  این  قاچاق  از 
معروفان  عباسی  نداشته ایم.حسن  کشور  از 
تا  گندم  برداشت  فصل  ابتدای  از  کرد:  اظهار 
امروز بیش از سه میلیون و ۶۰۰ هزار تن از 
 ۲۵ کشاورزان  از  را  استراتژیک  محصول  این 
تاکنون  و  کرده ایم  خریداری  کشور  استان 
بیش از ۶ هزار میلیارد تومان معادل 9۲ درصد 
مطالبات کشاورزان را به آنها پرداخت کرده ایم 
و مابقی کشاورزان به محض تکمیل مدارکشان 

می توانند مطالباتشان را دریافت کنند.
وی با بیان اینکه کیفیت گندم های تولید 
شده امسال براساس ارزیابی های صورت گرفته 
یک درصد بیشتر از سال گذشته شده است، 
شیب  می شود  گفته  اینکه  کرد:  خاطرنشان 
خرید تضمینی گندم نسبت به سال گذشته 
کاهش پیدا کرده، به هیچ وجه صحت ندارد 
درصد  یک  حدود  گذشته  هفته  طی  اگر  و 
سال  در  زمانی  بازه  همین  به  نسبت  کاهش 
گذشته داشتیم، می تواند دلایلی همچون ایجاد 
اختلال در سیستم حمل و نقل داشته باشد اما 
هم اکنون کشاورزان هیچ مشکلی برای فروش 

گندم هایشان به دولت ندارند.
معاون بازرگانی خارجی شرکت بازرگانی 
براساس  اینکه  به  اشاره  با  ایران  دولتی 
گزارش های موجود و خرید حدود ۲۵۰ هزار 
می شود  پیش بینی  تاکنون،  روغنی  دانه  تن 
تولید و خرید این محصول نیز در سال جاری 
تا دو برابر پارسال افزایش یابد، گفت: برآورده ها 
نشان می دهد که میزان خرید تضمینی گندم 
در سال جاری به بیش از ۱۰ میلیون تن برسد 
که افزایش قابل ملاحظه ای نسبت به خرید ۸ 
میلیون و ۸۰۰ هزار تنی گندم در سال گذشته 

خواهد داشت.

اخبار اخبار

ما  اینکه  به  اشاره  با  برنامه  سازمان  رئیس 
می توانیم ۶۲ هزار میلیارد تومان بودجه را در بخش 
هزینه ها جابجا کنیم و ۷۶ هزار میلیارد تومان از منابع 
مختلف کمک بگیریم، گفت:توافق شد قبل از مطرح 
شدن طرح اصلاح ساختار بودجه در جلسه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی قوا این موضوع در دولت 
مطرح شود.محمدباقر نوبخت در جلسه ستاد اقتصاد 
کارکنان  حقوق  موقع  به  پرداخت  گفت:  مقاومتی 
در  عمرانی  طرح های  به  بودجه  تخصیص  و  دولت 

دستور کار جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی قرار گرفت.
نوبخت افزود: این جلسه مرتبط با شرایط فعلی 
کشور با توجه به اعمال شدیدترین تحریم ها بر علیه 

کشور ما برگزار شد.
این که حقوق همه کارکنان  برای  وی گفت: 
عمرانی  طرح های  و  شود  پرداخت  وقت  سر  دولت 
را انجام دهیم حتماً نیاز به بودجه ریزی متناسب با 
شرایط فعلی کشور داریم به همین دلیل امروز همه 
وقت ستاد اقتصاد مقاومتی به این موضوع اختصاص 

یافت که چطور بودجه سال جاری را اصلاح کنیم 
و برای سال های آینده ساختار بودجه ریزی اصلاح 
شود.رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: به همین 

منظور گزارشی ارائه شد که تا پایان سال 9۸ بتوانیم 
منابع و مصارف را براساس پرداخت حقوق کارمندان 
و اجرای طرح های عمرانی با اولویت بندی انجام شود.

میلیارد  هزار   ۶۲ می توانیم  ما  گفت:  نوبخت 
تومان بودجه را در بخش هزینه ها جابجا کنیم و ۷۶ 
هزار میلیارد تومان از منابع مختلف کمک بگیریم که 
همه این ها در جلسه امروز مطرح شد تا اعضای ستاد 
اقتصاد مقاومتی تکلیف خود را بدانند و با سازمان 

برنامه و بودجه همکاری لازم را انجام دهند.
امان  افزود: برای سال های آینده برای در  وی 
ماندن از شوک ها و تکان هایی که هر از گاهی در اثر 
تغییر مصرف نفت و بنزین در جهان بوجود می آید 
سازمان  بودجه خارج شود.رئیس  از  اقلام  این  باید 
برنامه و بودجه گفت: در جلسه امروز ستاد فرماندهی 
توضیح داده شد که چطور در ۴ محور درآمد های 
پایدار، هزینه های کارآمد، ثبات اقتصادی و تقویت 
نهادی باید ۲۴ برنامه را اجرا کنیم که ۱۱ برنامه در 
سال جاری و ۱3 برنامه برای سال آینده اجرا شود 
و چه همکاری هایی لازم است.نوبخت افزود: توافق 
شد قبل از طرح در جلسه شورای عالی هماهنگی 

اقتصادی قوا این موضوع در دولت مطرح شود.

کارکنان  مسکن  تامین  طرح  رونمایی  از  شهرسازی  و  راه  وزیر 
دولت )طرح تام کاد( در آینده نزدیک خبر داد و گفت: بر اساس قانون 
ساماندهی زمین و مسکن و قانون پس انداز مسکن، طرح تامین مسکن 
کارکنان دولت که مورد تاکید رئیس جمهوری است، عملیاتی و اجرایی 

می شود.
اسلامی  محمد  شهرسازی  و  راه  وزارت  خبری  پایگاه  گزارش  به 
اعلام کرد:  ایران  و معماری  پنجمین جلسه شورای عالی شهرسازی  در 
پشتیبانی از تصمیم دولت در خصوص رونق دادن به تولید مسکن در 
کشور که به مطالبه مردمی تبدیل شده است، موضوع مهمی است که در 
نظر داریم با همکاری سازمان ها و وزارتخانه ها به تحقق آن دست یابیم.

شیوه  این  به  دولت  کارکنان  مسکن  تأمین  طرح  گفت:  وی 
برنامه ریزی شده است تا کارمندان دولت و جوانی که در خدمت دولت 
هستند از بدو خدمت از حقوق ماهیانه آنها کسر و به صندوقی واریز شود 

تا بعد از مدت زمانی مشخص کارمندان دولت صاحبخانه شوند.
رونمایی  و  طرح  این  دستورالعمل  تهیه  از  شهرسازی  و  راه  وزیر 
آن در روزهای آتی خبر داد و گفت: دستگاه های دولتی با اولویت های 
زمین های خود باید بتوانند شرایط را برای خانه دار کردن کارمندانشان 

فراهم کنند،
قرار دادن زمین های  اختیار  با در  توسعه مسکن  داد:  توضیح  وی 
برای  دلیل  همین  به  می گیرد.  رونق  وزارتخانه ها  و  سازمان ها  دولتی 
پیش تر  که  اقداماتی  از  متفاوتی  اقدام  تا  است  نیاز  موضوع  این  تحقق 
همراهی  شامل  اقدامات  این  از  بخشی  بگیرد.  انجام  است،  شده  انجام 
می تواند  که  است  قالب شهرک هایی  در  مسکن  مجوزهای  برای صدور 
در  شهر  نه  و  جدید  شهری  مصداق  که  شود  ایجاد  شهرها  حریم  در 
مکان ها  این  می شود.  ایجاد  جدید  شهرهای  در  که  است  مقیاس هایی 
باید واجد تأسیسات زیربنایی باشند تا بتوانند رونق جدی در ساخت و 

ساز مسکن را با ویژگی توجه به کیفیت زندگی برای مردم ایجاد کنند.
اسلامی تصریح کرد: کمیته ویژه ای برای بررسی راه های رونق دادن 
نمایندگان وزارتخانه ها و سازمان ها که عضو  به موضوع مسکن، توسط 
شورای عالی شهرسازی و معماری ایران هستند، تشکیل شود و در این 
تولید  تا جریان  مورد تصمیم گیری شده و مصوبه های لازم صادر شود 

مسکن رونق بگیرد.
وی همچنین تحقق این مهم را در سایه همکاری شورای برنامه ریزی 
تولید  به  دادن  رونق  خصوص  در  افزود:  و  برشمرد  عملیاتی  استان ها 
مسکن نیاز داریم تا با همفکری و همراهی یکدیگر گشایشی را در این 
زمینه ایجاد کنیم.وی گفت: در طرح های جامع شهرها، چنانچه زیربناها 
تشویقی  تراکم  ضوابط،  اساس  بر  می توان  دهد،  اجازه  شهری  معابر  و 
شهرسازی  شورای عالی  طریق  از  ضوابط  چارچوب  در  مهم  این  و  داد 
مورد  استان ها  در  داده می شود می تواند  به شهرداری ها  که  اجازه ای  با 

پیگیری قرار بگیرد.
رونق  در جهت  گشایش ها،  انواع  با  پیشتازانه  کرد:  تاکید  اسلامی 

ساخت و ساز، حرکت کنیم.
رونق ساخت و ساز در بافت فرسوده

فرسوده  بافت های  در  ساز  و  ساخت  رونق  شهرسازی  و  راه  وزیر 
و  راه  وزارتخانه  در  که  دانست  موضوعاتی  از  دیگر  یکی  را  شهرها 

شهرسازی پیگیری می شود..

وی گفت: در بافت های فرسوده غالب شهرها، واحدهای مسکونی 
فاقد مقاومت های لازم در برابر حوادث طبیعی هستند و در عین حال از 
نظر فرهنگی و اجتماعی، شرایط مناسبی ندارند. به همین دلیل ضرورت 
و  شود  آغاز  نوسازی  دارد،  وجود  که  اختیاراتی  و  تمهیدات  با  تا  دارد 
برای  مناسب  جایگزینی  فرسوده،  بافت های  نوسازی  طریق  از  بتوانیم 

بناهای فرسوده شهرها ایجاد کنیم.
تاریخی  ارزش  با  بافت های  بهسازی  خصوص  در  گفت:  اسلامی 
با  بافت ها وجود دارد،  این  از  ناامنی ها که در برخی  از  به جهت برخی 
محوریت سازمان میراث فرهنگی، تصمیماتی گرفته شود و بر اساس آنها 
بتوان با زنده سازی محلات فرسوده را انجام داد. این موارد جزو نکات 
باید به عنوان دستور کاری جدی توسط شورای عالی  مهمی است که 
شهرسازی دنبال شود و در این مورد سیاستگذاری های لازم انجام بگیرد.
اسلامی با تاکید بر اینکه رونق ساخت و ساز باید با توأمان دیدن 
کنار  در  سازی  شهرک  داد:  توضیح  باشد،  همراه  فعالیت  و  سکونت 
مدنظر  اشتغال  و  صنعت  و  سکونت  دیدن  توأمان  و  صنعتی  شهرهای 
صنعتی  شهر  هم  که  است  صورت  این  در  تنها  که  معتقدیم  ماست. 
می تواند  صنعتی  شهرک  هم  و  باشد  داشته  حیات  و  زندگی  می تواند 
به حیات خود ادامه داد. متأسفانه در ۲۰ سال گذشته اطراف کلانشهر 
تهران حداقل ۵۰ شهرک صنعتی ظهور کرده که تنها مهاجرپذیری را 

به همراه داشته است
شد  کلانشهرها  در  غیرضروری  شدهای  و  آمد  حل  خواستار  وی 
و چاره حل این مشکل را توأمان دیدن سکونت و اشتغال در شهرها و 

شهرک ها عنوان کرد.
اسلامی گفت: متأسفانه در ۲۰ سال گذشته اطراف کلانشهر تهران 
حداقل ۵۰ شهرک صنعتی ظهور کرده که تنها مهاجرپذیری را به همراه 
تراکم رفت و آمدهای روزانه به  بوده و هستیم که  داشته است. شاهد 
حاکمیت  شهر،  بر  را  سنیگنی  هزینه های  تهران،  از  همچنین  و  تهران 
به  که  هنگامی  تا  دارد  ضرورت  بنابراین  است.  کرده  تحمیل  مردم  و 
شهرک های صنعتی مجوز احداث داده می شود، دیدن اشتغال و سکونت 
باید با هم باشد و شهر به مثابه سازمانی زنده ملاک عمل قرار گیرد که 

این مهم به ویژه باید مدنظر شهرهای جدید واقع شود.
وی تعامل دو سویه را راهکاری برای استفاده بهینه از شهر و صنعت 
دانست.وزیر راه و شهرسازی امضای تفاهم نامه احداث ۱۰۰ هزار واحد 
مسکونی را با وزارت دفاع یکی از مهمترین دستاوردهای وزارتخانه راه 
و شهرسازی و نتیجه تلاش ها برای رونق دادن به تولید مسکن برشمرد 
الگو می تواند در سایر سازمان ها و وزارتخانه ها ملاک عمل  این  و گفت: 

قرار بگیرد.
فرهنگیان،  برای  می توان  را  کار  این  مشابه  داد:  ادامه  اسلامی 
اصحاب فرهنگ و هنر، صنعتگران و فعالان اقتصادی و تمامی سازمان ها 
و وزارتخانه هایی که نیروی حقوق بگیر دارند، انجام داد و به این طریق، 

این طرح را عملیاتی و اجرایی کرد.
خروج ۲5 پادگان از شهرها عملیاتی می شود

عضو کابینه دولت دوازدهم خروج ۲۵ پادگان از شهرها بر اساس 
دستور مقام معظم رهبری را فرصتی مغتنم عنوان کرد و توضیح داد: 
بر اساس قانون خروج پادگان ها از شهرها که مصوبات آن نیز اخذ شده 
است، مقرر شده تا تعیین تکلیف کنیم و در اراضی پادگان ها بر اساس 

بارگذاری مجازی که پیش بینی شده است در چارچوب ضوابط، ساخت 
و ساز آغاز شود و برای پادگان ها نیز زمین معوضی در خارج از شهرها 

تخصیص یابد.
وی گفت: در دستور کار جدید همه سازمان ها و وزارتخانه هاست 

که ظرفیت های خود را برای تولید مسکن کارکنان خود، ارائه دهند.
وزیر راه و شهرسازی طرح اقدام ملی را نهضتی دنباله دار دانست 
که بدون هیچ گونه پسوندی انتخاب شده است تا تمامی دولت ها ملزم به 
انجام آن شوند و گفت: از ۴۰۰ هزار واحد مسکونی تکلیفی طرح اقدام 
ملی تاکنون بیش از ۱۴۰ هزار واحد آن آغاز شده است. با این فرهنگ 

جدید، تولید مسکن در کشور رونق می گیرد.
طرحی  را  آن  اجتماعی،  مسکن  طرح  با  مخالفت  ضمن  اسلامی 
نامناسب برای جامعه و فرهنگ ایرانی دانست و گفت: باید برای طبقات 
مختلف اجتماعی مسکن تولید کنیم که البته تولید مسکن اقشار متوسط 
و کم درآمد جزو اهداف اولویت دار ماست. در عین حال در ساخت و ساز، 

ترکیب جمعیتی ملاک عمل قرار می گیرد.
پیدا کرده  رواج  دنیا که  اجتماعی در هرکجای  وی گفت: مسکن 
این  عموماً  است.  شده  شناخته  دار  نشان  مسکن های  عنوان  به  است 
اقسام  و  انواع  فقر شاهد  واسطه  به  تبدیل شده که  مناطقی  به  مناطق 
مشکلات و معضلات در آن، هستیم. مسکن اجتماعی در آمریکا و اروپا 

نیز به عنوان تجربه های ناموفق شناخته شده اند.
ابلاغ طرح ویلاسازی به شهرهای جدید

اعیان  برای طبقه  به شهرهای جدید  ابلاغ طرح ویلاسازی  از  وی 
همزمان با ساخت مسکن ارزان قیمت برای اقشار متوسط و کم درآمد 
شهرها  در  مناسب  جمعیتی  ترکیب  را  آن  از  هدف  و  داد  خبر  جامعه 

عنوان کرد.
اسلامی اعلام کرد: توجه به موضوع مسکن، به نظام ساخت و ساز 
از  کنونی  متأسفانه شهرسازی های  قوام می دهد.  و  و شهرسازی، شکل 
قاعده به در رفته و شاهد هستیم که قاعده و نظام مندی مناسبی در اکثر 
و  آنجایی که وظیفه شورای عالی شهرسازی  از  اما  ندارد.  مناطق وجود 
معماری ایران، سیاستگذاری و اخذ تصمیم های راهبردی است به همین 

دلیل باید مساله محوری و تدوین راهکارها در دستور کار باشد.
رئیس شورای عالی شهرسازی و معماری ایران، بر ضرورت آسیب 
شناسی نظام شهرسازی تاکید کرد و گفت: باید برای درآمدهای پایدار 
شهرداری تدبیری بیندیشیم. مادامی که شهرداری باید تراکم بفروشد تا 
حقوق کارکنان خود را بدهد این مهم )رونق تولید مسکن( محقق نخواهد 
شد و به دنبال آن شهرسازی نیز معنایی پیدا نمی کند. شهرسازی زمانی 

معنا می یابد که شهرداری ها درآمد پایدار داشته باشند.
اسلامی ادامه داد: هنوز هم منطقه یک شهر تهران جذابیت فروش 
خانه های  بیشترین  هرچند  می افتد.  اتفاق  این  هم  هنوز  و  دارد  تراکم 

خالی نیز در منطقه یک تهران موجود است.
از  تا  بگیرد  صورت  تسهیل گری  باید  بارگذاری ها  برای  گفت:  وی 
قاعده ای نظام مند تبعیت کنند. در جانمایی ها نیز باید به این موارد توجه 
حل  به  که  بگیریم  تصمیماتی  تا  کنیم  تلاش  باید  باشیم.  داشته  ویژه 
انتظاری است که از شورای عالی  مشکلات و مسائل کمک کند و این 
می رود. طرح احداث مسکن در برهوت و در مناطقی که فاقد زیربناها و 

تأسیسات زیرساختی است انجام نمی شود.

رییس سازمان برنامه و بودجه کشور:

باید نفت از بودجه خارج شود

وزیر راه و شهرسازی: طرح تامین مسکن کارکنان دولت »در آینده نزدیک« رونمایی می شود

تفاهم نامه همکاری دو جانبه مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی 
ایران و خانه معدن ایران با حضور خداداد غریب پور، رئیس هیات عامل 
ایمیدرو امضا شد. مجید وفایی فرد، رئیس مرکز تحقیقات فرآوری مواد 
نامه  تفاهم  ایران  بهرامن، رئیس خانه معدن  ایران و محمدرضا  معدنی 

همکاری ۲ جانبه امضا کردند.
مفاد این تفاهم نامه شامل فراهم کردن بستر همکاری در زمینه 
های مختلف پژوهشی و رفع معضلات موجود در بخش معادن و صنایع 
معدنی، انجام پژوهش های کاربردی بر اساس نیازهای خانه معدن و نیز 
تسهیل و توسعه ارتباطات و تعامل مرکز با خانه معدن و اعضای آن است.
به ضوابط  توجه  با  پایلوت  و  آزمایشگاهی  ارائه خدمات  همچنین، 
مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی، توسعه همکاری دو جانبه و استفاده 
از ظرفیت ها و امکانات آن مرکز برای برگزاری دوره، سمینار و همایش با 
موضوعات مرتبط با معدن، توسعه استانداردهای آموزشی در حوزه معدن 
و صنایع معدنی، مشارکت در برگزاری کارگاه های آموزشی مهارتی و 
توانمند ساز ی طرف عرضه آموزش های تخصصی بخش معدن و صنایع 

معدنی، از دیگر مفاد تفاهم نامه مذکور است.
مدت زمان اجرای این تفاهم نامه از زمان امضا به مدت ۵ سال است 
و اجرای هر یک از مفاد تفاهم نامه در قالب امضای قرارداد انجام خواهد 
شد.رییس هیات عامل ایمیدرو، توجه به مرکز تحقیقات و فراوری مواد 

معدنی و توسعه آن را از اولویت های این سازمان اعلام کرد.
معدنی،  مواد  فراوری  و  تحقیقات  مرکز  کرد:  تصریح  پور  غریب 
استراتژی  از  یکی  عنوان  به  کوچک  معادن  سازی  فعال  آنکه  از  پیش 
ایمیدرو مطرح شود،  بر روی تکنولوژی فرآوری سیار برای صنایع کوچک 

اقداماتی انجام داده و دانش آن را عرضه کرده است.
غریب پور در عین حال به بازدید صبح امروز از مجتمع تحقیقاتی 
افزود: عملکرد آن مجتمع نشان داد جهاد  و  اشاره کرد  جهاد دانشگاه 
دانشگاهی توانمندی های قابل توجهی در اختیار دارد و این امر می تواند 

به رفع نیازهای شرکت های معدن و صنایع معدنی کمک شایانی کند.
در  دانشگاهی  جهاد  علمی  هیات  اعضای  از  آینده  در  افزود:  وی 
نیازها  رفع  و  فنی  دانش  ارتقای  برای  ها  شرکت  مدیره  هیات  ترکیب 

استفاده خواهیم کرد.
و  با بخش خصوصی سخن گفت  بودن همکاری  دو سویه  از  وی 
اظهار داشت: تصمیم گیری ها در ایمیدرو همواره به صورت گفت و گو 
انجام می شود و این روند اجرای سیاست های دولت را نیز تسهیل می 
این بخش گفت: ضرورت  تفاهمنامه ها در  امضای  به  اشاره  با  کند.وی 
دارد پس از انعقاد تفاهم نامه، برنامه زمانی برای انعقاد قرارداد نیز تدوین 
شود.رییس هیات عامل ایمیدرو در بخش دیگری از سخنانش به برنامه 
جدید اکتشاف اشاره کرد و گفت: ایمیدرو برنامه جدید و عظیم اکتشاف 
داده  پیشنهاد  خصوصی  بخش  کنسرسیوم  با  را  کیلومتری  هزار   3۰۰
اشاره  است.وی به همکاری خانه معدن در فعال سازی معادن کوچک 
کرد و گفت: در این برنامه فعال سازی ۱۵۰ معدن کوچک در حال اجرا 
است.غریب پور خواهان ارائه اطلاعات دقیق خانه معدن از معادن کوچک 

شد تا زمینه توسعه فرهنگ سرمایه گذاری در این بخش فراهم آید.
حمایت  گفت:  و  داد  خبر  زمینه  این  در  سازمان  آمادگی  از  وی 
تجارب  از  استفاده  نیز  و  گذاری  سرمایه  توسعه  جهت  در  ایمیدرو 

مهندسان در فعال سازی معادن خواهد بود.
مجید وفایی فرد  تصریح کرد: چالش های بخش معدن شامل عیار 
پایین ذخایر کانی و تاکید روز افزون بر کاهش گازهای گلخانه و حفظ 
انرژی است.وی که پیش از امضای تفاهمنامه همکاری مرکز تحقیقات و 
فراوری مواد معدنی با خانه معدن به ارایه گزارش عملکرد این مرکز می 

پرداخت، بر نقش تشکل ها در فرهنگ توسعه تاکید کرد.
 )GDP( به گفته وفایی فرد، سهم ایران از درآمد ناخالص داخلی

در تحقیقات زیر نیم درصد است.
های  فعالیت  از  بخشی  گفت:  مجموعه  این  عملکرد  درباره  وی 

نمونه  آنالیز حدود ۱۲هزار  ارائه خدمات  در سال 9۷ شامل  مرکز  این 
دکتری  و  ارشد  های  کارشناسی  های  پژوهش  انجام  خصوصی،  بخش 
فناوری  و  پژوهش  آموزش،  مدیریت  سوی  از  شده  معرفی  دانشجویان 
بخش  از  خدماتی  و  تحقیقاتی  پروژه   ۱۵۰ انجام  مورد(،   9۰( ایمیدرو 
دولتی و خصوصی در زمینه فرآوری مواد معدنی، مطالعات بهینه سازی 
و  طراحی  ساغند،   ۵ آنومالی  کانسنگ  در  خاکی  نادر  عناصر  فرآوری 

ساخت تیکنرهای خمیری در مقیاس بنچ و پایلوت است.
مرکز  وجود  گفت:  نیز  ایران  معدن  خانه  رییس  برنامه  این  در 
تحقیقات فرآوری مواد معدنی سرمایه ملی است و نیاز است که ظرفیت 
اینکه  بیان  با  از سوی رسانه ها معرفی شود.وی  برای همگان  های آن 
از وجود چنین سرمایه گذاری هایی، افتخار می کنیم،  تصریح کرد: در 

حال حاضر دنیا به سمت فرآوری مواد معدنی با عیار پایین رفته است.
بهرامن افزود: از نگاه سنتی فاصله گرفته ایم و به آینده پژوهی روی 
آورده ایم و نیازهای این بخش را در همین مسیر پیگیری خواهیم کرد. 
رییس خانه معدن با اعلام اینکه رویکرد ما آموزش محور است و به دنبال 
نوآوری هستیم، اظهار داشت: با مراکز دانشگاهی در زمینه کاهش قیمت 

تمام شده و مسائل زیست محیطی و غیره در ارتباط هستیم.

با حضور غریب پور انجام شد:

امضای تفاهم نامه همکاری ۲ جانبه مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی با خانه معدن

رحمانی:  
دلالان 
محصولات 
پتروشیمی با 
بهبود فضای 
کسب و کار 
کنار کشیدند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به تمهیدات اتخاذ 
شده برای رصد دقیق مشتریان داخلی محصولات پتروشیمی 
گفت: با بهبود فضای کسب و کار و رفع گره های تاریک فرایندها 
، پایان عرصه دلالی را در حوزه پتروشیمی به زودی رقم خواهیم 
زد.رضا رحمانی در جمع مدیران صنعت پتروشیمی کشور افزود: 
عرضه محصولات در بورس با هدف کنترل فضای دلالی بوده که 
متاسفانه گاهی اوقات نتایجی متفاوت به وجود آمده که انتظار می 

رود در این خصوص تصمیمات قاطع تری اتخاذ شود.
وی افزود: در مواردی همچون خودرو و فولاد هم شاهد 
ظهور و بروز عرصه دلالی و تحمیل فضای کاذب قیمتی به بازار 
هستیم که به صورت اساسی این موضوعات در حال پیگیری 
است و علاوه بر ایجاد فضای ناامن برای اقدامات واسطه ای 
غیرقانونی، نهادهای نظارتی هم با جدیت و نهایت دقت موارد 
را دنبال می کنند.رحمانی ادامه داد: در حوزه فولاد اجرای قرار 

دادهای مچینگ و مستقیم میان شرکت های تولید کننده و 
واحدهای مصرفی در دستور کار قرار گرفته است که این روش 
را برای برخی محصولات پتروشیمی هم می توانیم بسط بدهیم.

وی اضافه کرد: در شرایط حاضر هرگونه بخشی نگری در 
عرصه صنعت و ایجاد چالش در مسیر تولید به نوعی اجحاف در 

حق مردم است و ضرورت دارد برخورد لازم با آن اعمال شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در سال گذشته صنایع 
پتروشیمی عملکردی کاملا جهادی داشته و در عرصه تولید، 
تامین نیاز داخلی، صادرات و بیشترین ارز صادراتی وارده به 
کشور؛ بهترین عملکرد ممکن را از خود بروز داده اند که جا دارد 

از این تلاش ارزشمند صمیمانه تشکر نمایم.
رحمانی خاطرنشان کرد: در شرایط سخت باید همدیگر 
را درک کنیم و لازم است همه پیشامدهای ممکن را در عرصه 
تولید برای روزهای آتی پیش بینی و تصمیمات سازنده را اتخاذ 

کنیم.وی یادآور شد: مسائل و دغدغه های مورد طرح از سوی 
صنعت گران، ضرورت دارد در یک بازه زمانی مشخص حل و 
فصل شوند.رحمانی حمایت از »نهضت ساخت داخل« را یک 
امر واجب در شرایط موجود کشور عنوان کرد که مورد عنایت 
ویژه مقام معظم رهبری هم می باشد.وی با پیشنهاد راه اندازی 
نمایشگاه دائمی داخلی سازی قطعات و تجهیزات پتروشیمی، 
گفت: قطعات پتروشیمی دارای حساسیت ها ویژه ای هستند 
که البته با رعایت همه استانداردها و انجام تست های مربوطه 
می توان در این عرصه هم به تولیدات داخلی اعتماد کرد.وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در پایان با اشاره به فعالیت های موثر 
انجمن صنایع پتروشیمی کشور، تاکید کرد: تشکل های بخشی 
خصوصی باید همه ظرفیت های ممکن را برای تثبیت و توسعه 
صنایع درون حوزه ای خود بکار ببندند و در این راستا وزارت 

صمت هم حمایت های لازم را قطعا انجام خواهد داد.


